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Red Eléctrica es compromet a allunyar la subestació de la MAT i que
quedi a 500 metres de Santa Llogaia

Desestima la majoria d'al·legacions dels alcaldes, i molts encara no tenen resposta

. Girona
Red Eléctrica s'ha compromès amb l'Ajuntament de Santa Llogaia d'Àlguema a allunyar del poble la subestació de
la MAT, projectada a 200 metres de l'escola. En resposta a les al·legacions de l'Ajuntament, REE assegura que la
subestació es desplaçarà fins a deixar-la a mig quilòmetre del poble si els estudis conclouen que és possible
tècnicament. En el cas de Sant Gregori i Viladasens, els diuen que respectaran el perímetre de 100 metres de les
cases. Es desestimen la majoria d'al·legacions.

+ La primera torre al municipi de Bescanó. Foto: JOAN SABATER
L'alcalde de Santa Llogaia d'Àlguema, David Bahí, ha explicat que «la resposta és molt etèria però acaba dient que
es desplaçarà la subestació si els estudis previs demostren que hi cap i que la zona no és inundable». Finalment, la
línia seria a 500 metres del poble, quan estava projectada a només 200. A la resta de poblacions de l'Alt Empordà,
en canvi, o bé no han rebut resposta �com és el cas de Borrassà i Bàscara, per exemple�, o bé els han desestimat les
al·legacions. L'alcalde de Garrigàs, Josep Masoliver, va explicar que havien demanat que es compactés la línia de
132 kV actual amb la de 400 kV perquè hi ha un mas que queda tancat entre les dues línies. REE, però, no ho ha
tingut en compte.

En el cas de Sant Gregori, REE diu que respectarà el perímetre de 100 metres de distància de les cases al veïnat de
Torrevellins, per les recomanacions que fa la Generalitat, tot i que remarca que la llei només obliga a 7 metres. En
el cas del municipi de Viladasens, la companyia també diu que respectarà el perímetre de 100 metres per a les cases
i de 500 per als nuclis, però rebutja el soterrament de la línia. A Sant Julià de Ramis es desestima la petició
d'ampliar la subestació de Juià i no es pronuncia sobre el canvi d'emplaçament de la projectada a Sant Julià, i es
rebutja la petició de soterrament. Al Pla de l'Estany, l'Ajuntament de Cornellà del Terri encara no ha rebut la
resposta a les seves al·legacions. A Palol de Revardit sí que l'han obtingut, però en aquesta resposta no s'atenen les
peticions de les 700 al·legacions particulars i les dues del municipi que es van presentar en contra del projecte. A
més de les al·legacions, Palol de Revardit va presentar un estudi elaborat per un equip independent, en el qual
s'especifica que el conjunt de costos econòmics indirectes que la MAT causaria al municipi �bàsicament per la
pèrdua de valor de les finques afectades� seria d'uns 16 milions d'euros. El treball arribava a la conclusió que
l'estudi d'impacte ambiental (EIA) presentat pels promotors de la línia té poca credibilitat perquè, entre altres raons,
no té en compte els costos indirectes esmentats.

Precisament, avui els alcaldes agrupats per l'associació AMMAT es reuneixen a la seu del CILMA de Girona per
parlar de les al·legacions i de les respostes que faran els alcaldes a REE, tenint en compte que en molts casos s'han
desestimat les peticions que ha fet l'Ajuntament.
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Els municipis afectats per la MAT ja no tanquen les portes a les compensacions


